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USA/UKRAJINA: Šokující článek zveřejnil zpravodajský

portál CNN, který píše o tom, jak je pro Spojené státy

dobré, když mohou živě testovat své zbraně na místě, kde

při „sbírání dat“ neumírají Američané.

Současná vláda USA nemusí nijak zvlášť oprášovat výhody zástupné

války,  píše  maďarský portál Mandiner.

USA jsou mistry ve vedení války, do které nejsou osobně zapojeni, v

níž se neprolila ani kapka americké krve a kterou mají pod kontrolou.

I když se krvácí, nebolí je to

Náklady války, na zásilky stále větších a těžších zbraní Joea Bidena se

pomalu stávají nevyčíslitelnými.
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Po počáteční opatrnosti se Bílý dům doslova utrhl a dodává Kyjevu

stále více technologií. Putin právě kvůli tomu opakovaně varuje před

zvýšeným rizikem eskalace – na což Biden znovu a znovu odpovídá,

že jde o blaf, dokud jednou za čas, se zjistí, že to blaf ve skutečnosti

není.

Válka na Ukrajině poskytuje obzvláště velkou příležitost k válce v

oblecích, ze které si sladkou pěnu zisku vesele srkají nejen američtí

výrobci zbraní, ale i Pentagon.

Ministerstvo obrany USA nemůže zkoumat záruku a aktuální

použitelnost zásob, které měly dosud na skladě, ale může živě

testovat nově vyvinutou vojenskou techniku, aniž by si ušpinilo ruce.

Absurdní moment v pozadí událostí války

Byl to absurdní moment v pozadí událostí války, když loni v dubnu

Agentura pro obrannou logistiku Pentagonu, DLA, zveřejnila

prohlášení, ve kterém apelovala na výrobce zbraní a obchodních

partnerů s odkazem na službu válce na Ukrajině. Pentagon ve svém

odvolání hledal informace od výrobců a vývojářů všech zbraní, „které

lze rychle exportovat, nasadit s minimálním výcvikem a prokázat

jejich účinnost na bojišti.“

Zábavný fakt: firmy musely popsat zbraň, kterou doporučily, sto

slovy, v jaké oblasti se dá použít, ať už se vyrábí a pokud ne, jak

dlouho bude trvat její spuštění. Na základě čeho se měl Pentagon

rozhodnout, s kým a jak uzavře smlouvu.

Skutečnost, že vláda USA chtěla uzavřít kontrakt na techniky, které

ve většině případů byly bez testování, a následně měly být poslány na

ukrajinskou frontu, znamenalo, že Bidenova vláda vidí Ukrajinu jako

testovací prostor a příležitost, kde si ve skutečnosti navíc můžete

vyzkoušet nejnovější nebo pouze stávající zařízení, aniž by riskovala

životy amerických vojáků. Samozřejmě, myšlenka není nová, ale

otevřenost ve způsobu komunikace je dost neobvyklá.
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CNN pokračuje ve svém odhalení

Válka na Ukrajině je dobrá pro testování amerických zbraňových

systémů a tak Pentagon a vítězný tým amerických výrobců zbraní

profitují z války odehrávající se v bezpečné vzdálenosti od USA.

Podomácku vyrobená řešení – jak píše CNN – zcela zapůsobili na

Pentagon, kde se manažeři a vojenští experti s otevřenými ústy dívali

na aplikaci zaměřovacího systému vyvinutou Ukrajinci, která změnila

telefony na softwarové zařízení schopné určovat cíle a spouštět

palbu.

Z hlubin amerických křesel sledují levná, ale funkční řešení

Ukrajinců, instalaci sofistikovaných amerických raket na MiG-29,

granátometné drony, přestavbu zkažených dodávek na mobilní

raketomety, důmyslnou kombinace znehodnocené sovětské vojenské

techniky a vlastních zásil.

Výzkumníci z Centra pro strategické a mezinárodní studie, jednoho z

nejrenomovanějších amerických výzkumných ústavů, jsou nesmírně

šťastní, že mohou studovat pro ně tak bezpečné testovací prostředí.

„Jejich inovace je prostě úžasná,“ nadchýnal se ředitel

mezinárodního bezpečnostního programu centra Seth Jones a

zdůraznil, že Ukrajina se stala skutečnou bojovou laboratoří v oblasti

levných, ale účinných řešení.

Bezpečnost především. A samozřejmě zisk

Pro USA je však mnohem důležitější než ukrajinská řešení, aby mohli

živě otestovat své vlastní zbraně zaslané do Kyjeva a studovat, jak

fungují při intenzivním používání a podmínkách zatížení.

Kromě jejich sledování samozřejmě sbírají i obrovské množství

informací o účinnosti zbraní nasazených Rusy – zájem zejména o

levné, jednoduché íránské kamikadze drony, zejména kvůli jejich

překvapivě účinným útokům na ukrajinskou infrastrukturu.
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Slovo „laboratoř“ se objevilo, jak řekl jeden ze zasvěcených pro CNN:

„Ukrajina je dokonalá zbrojní laboratoř v každém smyslu slova, ostré

testovací pole, protože velká část technik nebyla nikdy použita ve

válce. mezi dvěma průmyslově vyspělými národy.“ . (Mimochodem,

věta je kladnou odpovědí na otázku, zda skutečně mluvíme o válce

mezi USA a Ruskem.)

Američané vyvíjejí nebo aplikují nová inovativní řešení na základě

zpětné vazby a informací o vlastních zbraních. K jejich překvapení

například drony Switchblade nenaplnily očekávání, která byla na

nich kladena na bojišti, a tak mohou dále uvažovat io konceptu

Phoenix Ghosts vyvinutém na jejich základě.

Systémy HIMARS představují obrovskou sílu ve výstroji ukrajinské

armády. Cílené, úspěšné údery omezeného počtu raket potvrzují

domněnky konstruktérů, ale zároveň – na základě zpětné vazby už

vědí, že nadměrné používání způsobuje časté poruchy, což znamená,

že armáda USA potřebuje mnohem větší důraz na možnosti údržby

zbraně.

Houfnice M777 dosud používaly USA, problém se však objevil na

stejném místě jako v Afghánistánu. Hlaveň zbraní prostě nevydrží

intenzivní používání, a tak se po určitém počtu výstřelů stanou bez

výměny nepoužitelné a to negativně ovlivňuje celou dělostřeleckou

strategii. Podle jednoho operačního důstojníka americké armády se

USA v této oblasti dostaly největší lekci. Jak uvedl, složitá

manévrovatelnost a rychlá doba amortizace podobných systémů

M777 zpochybňuje efektivní využití vlečných dělostřeleckých zařízení

v příští válce.

Bojové drony

Výrobci zbraní a vedení americké armády byli překvapeni účinností a

prominentním úkolem bezpilotních letadel ve válce na Ukrajině.

Překvapily je nejen ukrajinská sufnituningová řešení, ale také

účinnost extrémně levných kamikadze dronů na jedno použití, které

používají Rusové.
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U těch druhých je třeba na jedné straně přehodnotit ochranné

kapacity bojových obrněných vozidel a na druhé straně studovat

snižování nákladů. Pokud i ty centové (10 000 dolarů) drony dokáží

ničit s takovou účinností, pak je třeba přehodnotit neustále se

zvyšující vývojový systém s několikamilionovým rozpočtem, nabitý

vesmírnými technologiemi a nákladními zařízeními. Mnozí

zpravodajští a vojenští představitelé již uvedli, že obranný průmysl

by se měl v budoucnu prioritně zaměřit na levné, efektivní drony na

jedno použití.

Válka se stala největším hřištěm USA, kde mohou použít všechny
odzkoušené a dosud nevyzkoušené zbraně, které chtějí.

Každý jeden zničený nebo vynechaný cíl, každý zabitý ukrajinský

nebo ruský voják uhasí hlad Spojených států po informacích a

nastaví kurz budoucího vývoje zbraní.

To vše, aniž by jediný americký voják obětoval svůj život kvůli

experimentům Pentagonu. Je obtížné uzavřít plodnější a úspěšnější

podnikání. Jak řekl demokratický zástupce Jim Himes, člen výboru

pro zpravodajské služby Sněmovny reprezentantů: jen ze zkušeností,

které se dosud nasbíraly, by se dala napsat kniha. A kde je konec.

ZDROJ

Překlad: HD

Upozornění: Tento článek je výlučně názorem jeho autora. Články,

příspěvky a komentáře pod příspěvky se nemusí shodovat s postoji

redakce cz24.news. Medicínské a lékařské texty, názory a studie v

žádném případě nemají nahradit konzultace a vyšetření lékaři ve

zdravotnickém zařízení nebo jinými odborníky.
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